
Protokół z posiedzenia Komisji Gospodarki i Rozwoju w dniu 31 sierpnia 2023 roku 
Centrum Kultury i Inicjatyw Obywatelskich w Podkowie Leśnej ul. Świerkowa 1 

 
Obecni: 
- Bożena Majewska – Przewodnicząca  
- Alicja Rotfeld-Paczkowska 
- Dąbrówka Smolny 
- Wojciech Żółtowski 
- Małgorzata Łaskarzewska 

oraz 
Zastępca Skarbnika Miasta Beata Bała 
 
PRZYJĘTY PORZĄDEK POSIEDZENIA 
1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie kworum. 
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 
3. Opiniowanie projektów uchwał w sprawach: 
a. zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2023-2040,  
b. zmiany uchwały budżetowej Miasta Podkowa Leśna na 2023 rok.  
4. Wnioski Komisji do budżetu miasta na 2024 rok – dyskusja. 
5. Sprawy różne. 
6. Wolne wnioski. 
7. Zamknięcie posiedzenia. 
 

Ad. 1) 

Przewodnicząca Komisji rozpoczęła posiedzenie o godzinie 19.06,  przywitała obecnych na 
posiedzeniu członków Komisji (obecnych 4 członków Komisji: Bożena Majewska, Alicja 
Rotfeld-Paczkowska, Dąbrówka Smolny, Wojciech Żółtowski) oraz stwierdziła kworum. 

Ad. 2) 

Przewodnicząca Komisji zarządziła przegłosowanie projektu protokołu z posiedzenia Komisji 
Gospodarki i Rozwoju z 7 sierpnia 2023 roku. 
W wyniku głosowania: 2 za, 0 przeciw, 0 radnych wstrzymało się od głosu, protokół został 
przyjęty. 
 
Ad. 3) 

a)  

Przewodnicząca powiedziała, że na referendum została zabezpieczona kwota 21.500 zł i są to 
środki zarezerwowane wcześniej na diety radnych, które nie zostały wydane ze względu na 
mniejszą frekwencję podczas posiedzeń niż była zakładana.  
 
Radna Dąbrówka Smolny zapytała o zmianę w wydatkach inwestycyjnych przewidzianych na 
budowę przystanków komunikacyjnych na terenie Miasta. Powiedziała, że przez teren 



Podkowy Leśnej jeździ tylko jeden autobus 12 razy w ciągu doby.  
Zastępca Skarbnika Miasta Beata Bała powiedziała, że kwota w wysokości 50.000 zł jest 
przeznaczona na dwa nowe przystanki.  
 
Radna Dąbrówka Smolny powiedziała, że w związku z wydatkowaniem środków na nowe 
przystanki, warto podjąć działania by autobusów jeździło więcej. Jest to szczególnie ważne w 
obecnej sytuacji związanej z ograniczeniem kursowania kolejki WKD. 
 
Radny Wojciech Żółtowski powiedział, że zgodnie z zawartym porozumieniem 
międzygminnym, za jeżdżący po Podkowie Leśnej autobus płaci gmina Brwinów. Burmistrz 
Miasta powinien podjąć działania wraz z władzami Brwinowa w celu rozszerzenia trasy 
autobusu i częstotliwości jego przejazdu. Podczas wcześniejszych rozmów  były propozycje 
wykonania dodatkowych przystanków na ulicy Brwinowskiej i przy szkole samorządowej. 
 
Radny Wojciech Żółtowski powiedział, że problem z przejazdami kolejką WKD jest związany z 
tym, że stacje kolei są jedynie w Podkowie Leśnej Głównej, Komorowie i Warszawie 
Śródmieście i tylko między tymi stacjami kontrolerzy są w stanie bezpiecznie potwierdzić czas 
przejazdu kolejki. Podczas wszelkich remontów na stacjach niemożliwe jest częstsze 
kursowanie pociągów, ze względu na obowiązujące przepisy kolejowe. 
 
Radna Dąbrówka Smolny zapytała czy kwota przeznaczona na referendum w całości 
wykorzystuje środki zaoszczędzone z diet radnych. 
Zastępca Skarbnika Miasta Beata Bała powiedziała, że obecnie gmina nie wydatkowała tyle 
środków na diety radnych co planowała, stąd możliwe było przeniesienie środków w kwocie 
21.500 zł na inny cel. Nie jest to cała kwota, która została zaoszczędzona w tym paragrafie, 
ponieważ w zeszłym roku planowana była większa ilość posiedzeń Komisji.  
 
Radny Wojciech Żółtowski zapytał czy w Wieloletniej Prognozie Finansowej są przekładane 
środki na kolejne lata. 
Zastępca Skarbnika Miasta Beata Bała powiedziała, że środki są przełożone jedynie w zakresie 
inwestycji drogowych, ze względu na możliwe opóźniania w realizacji. 
 
Przewodnicząca Komisji Gospodarki i Rozwoju zarządziła zaopiniowanie projektu uchwały w 
sprawie „zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2023-2040” 
Wyniki głosowania: 4 za, 0 przeciw, 0 radnych wstrzymało się od głosu. 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 

b)  

Przewodnicząca Komisji Gospodarki i Rozwoju zarządziła zaopiniowanie projektu uchwały w 
sprawie „zmiany uchwały budżetowej Miasta Podkowa Leśna na 2023 rok” 
Wyniki głosowania: 3 za, 1 przeciw, 0 radnych wstrzymało się od głosu. 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
 



Ad. 4) 

O godzinie 19.28 do obrad dołączyła Radna Małgorzata Łaskarzewska. Obecnych 5 członków 
Komisji.  
 
Wyświetlone zostały wnioski Komisji Gospodarki i Rozwoju do budżetu na 2023 rok.  
 
Członkowie Komisji wspólnie zweryfikowali czy zgłoszone w zeszłym roku wnioski zostały 
zrealizowane i na tej podstawie przedstawili propozycję wniosków do budżetu na 2024 rok. 
Zaproponowane wnioski dotyczyły zabezpieczenia środków finansowych na:  

- kontynuację inwestycji drogowych wg posiadanych zatwierdzonych dokumentacji 
projektowych 

- poszerzenie Systemu Informacji Miejskiej o „wskaźniki ulic”, tablice z nazwami ulic w 
miejscach, w których ich brakuje oraz przegląd słupów ogłoszeniowych 

- kontynuację remontów ulic pylących mających właściwą konstrukcję podbudowy 

- uregulowanie stanu prawnego działek o nieokreślonej formie własności 

- opracowanie studium wykonalności ciągu pieszo-rowerowego pod torami WKD – odcinek 
łączący ul. Topolową z Helenowską 

- wykonanie strefy 30 km/h, spowalniaczy, Strefy Płatnego Parkowania i kontrapasów dla 
rowerów na ulicach jednokierunkowych 

- kontynuację programu „Podkowa zwalcza smog” 

- montaż ławek miejskich 

- rozbudowę systemu monitoringu w Podkowie Leśnej 

- organizację boiska do gry w piłkę nożną 

- wykonanie spinek wodociągowych na terenie Miasta Podkowa Leśna 

- dokończenie realizacji przebudowy ulicy Zachodniej 

- zapewnienie większego dostępu do opieki psychologicznej dla młodzieży 

- kontynuację prac związanych z rewitalizacją stawu w Parku Miejskim 

- przeprowadzenie procedury ustanowienia pomników przyrody oraz dalszą ochronę drzew 
w Lesie Młochowskim 

- przeprowadzenie termomodernizacji ścian budynku Biblioteki 

Przewodnicząca powiedziała, że członkowie Komisji mogą przesłać jej propozycje wniosków 
do budżetu na kolejny rok do 11 września br. 
 
Członkowie Komisji wspólnie ustalili, że dyskusja nt. wniosków do budżetu na 2024 rok 
będzie kontynuowana na kolejnym posiedzeniu. 
 
Ad. 5) 
Radna Dąbrówka Smolny powiedziała, że część latarni na terenie Miasta nie pali się w nocy. 
Radny Wojciech Żółtowski powiedział, że jest to spowodowane rozregulowaniem zegara w 



lampach w sytuacji gdy choć na chwilę wyłączony zostanie prąd. Po takim wyłączeniu, zegar 
się resetuje i musi być ponownie uruchomiony.   
 
Radna Małgorzata Łaskarzewska powiedziała, że przyszedł do niej mieszkaniec lokalu 
socjalnego z ul. Jana Pawła II, który w połowie lat 80 wykonał przybudówkę do lokalu 
ponieważ nie było do niego dojścia z klatki schodowej. W 2021 roku Mazowiecki Wojewódzki 
Konserwator Zabytków przejął pod swoją jurysdykcje budynek na Jana Pawła II i zobowiązał 
mieszkańca do rozmontowania wykonanej przybudówki. Urząd Miasta również zachował się 
nieetycznie i kazał mieszkańcowi rozebrać wiatrołap pod rygorem usunięcia go z 
zajmowanego od lat lokalu. Zaproponowała przeprowadzenie rozmów z Mazowieckim 
Wojewódzkim Konserwatorem Zabytków w celu umożliwienia  polubownego załatwienia 
sprawy i zapewnienia odpowiedniego wejścia do lokalu. 
 
Radny Wojciech Żółtowski powiedział, że lokalami socjalnymi dysponuje Komisja 
Mieszkaniowa i to ona bada właściwość przyznania mieszkań osobom potrzebującym.  
 
Radna Małgorzata Łaskarzewska, że zgodnie z wolą konserwatora mieszkaniec rozebrał 
przybudówkę, a obecnie prosi o zapewnienie mu szczelnych drzwi do mieszkania, tak by nie 
ciekła przez nie woda i nie wiało zimno.  

Radna Dąbrówka Smolny zaproponowała by we wnioskach do przyszłorocznego budżetu 
zgłosić konieczność zabezpieczenia środków na ewentualne i niezbędne remonty lokali 
socjalnych. 

Ad. 6) 
Nie zgłoszono wolnych wniosków.  

Ad. 7) 
Przewodnicząca Komisji zamknęła posiedzenie o godzinie 20.25. 

 
 
Protokół sporządziła Marta Myszkowska 

 

 

Przewodnicząca Komisji  
     Gospodarki i Rozwoju  

/-/ 
Bożena Majewska 

 


